

RESTRICTED

GENERAL AGREEMENT ON
TARIFFS AND TRADE

COT/W/115/Add.5
25 November 1969

Special Distribution

Cotton Textiles Committee

Original: English

COTTON TEXTILES 1962-1968

Addendum

Reply of the Government of Denmark

By communication dated 31 October 1969, the following reply to the questionnaire on adjustments in the cotton textile sector, COT/W/110, has been received from the Permanent Mission of Denmark for circulation to the Cotton Textiles Committee. In this communication they stated that the reply should be read in conjunction with the information on Denmark contained in document COT/105, which is still valid.

I. Measures for Facilitating Adjustments in
the Cotton Textile Sector

1. No special measures have been taken in favour of the cotton textile industry. This industry is, however, eligible for assistance of the type described below in accordance with general legislation aimed at facilitating adjustments in industry.

(a) No such arrangements exist.

(b) Government loans are granted for the modernization and rationalization of handicraft and smaller industrial enterprises. In addition finance facilities are provided as part of regional development measures.

(c) Financial assistance in the form of State guarantees for loans may be granted for the purpose of assisting enterprises which need reconditioning due to changed market conditions or to make possible the establishment of desirable production which is of a particularly risky character.

Guarantees may furthermore be granted as part of regional development measures.

(d) The textile industry is subject to the general rules of depreciation.

(e) None.

(f) Separate figures are not available for the cotton industry. Employment and unemployment statistics cover the textile industry as a whole. From the annexed Tables 1 and 2 it will be seen that the membership of the textile industry's unemployment insurance fund declined from 1960 to 1967, but unemployment was low

and caused no problems. In 1968 there was a steep rise in unemployment which remained at a fairly high level in the first months of 1969; at the same time, however, the membership of the textile industry's unemployment insurance fund showed a certain increase. The rising unemployment figures relate to certain enterprises, especially cotton spinning mills, which are experiencing special difficulties at the present time.

These difficulties, which are felt also outside cotton spinning, gave rise to an intensification of the activities of placement services and their facilities.

No special measures of this kind have been taken in respect of the cotton industry.

(g) Denmark has a special retraining system for unskilled workers instituted by legislation. In pursuance of an Act of 17 May 1960 on Vocational Training of Unskilled Workers, sector committees have been set up in most sectors of industry, including the textile industry. These committees, which consist of representatives of employers' and workers' organizations, shall inter alia examine the individual sectors' needs for training and prepare sector plans for courses as well as programmes for individual courses. Plans and programmes are subject to approval by a Central Training Council set up under the Ministry of Labour, again with representation from employers' and workers' federations plus experts from government departments.

Training programmes must be constantly revised in the light of technological progress and labour market needs.

Plans and programmes have been approved and implemented in most sectors. Courses (normally of three weeks' duration, but generally with provision for continuation courses in successive stages) are open to all unskilled workers over eighteen years of age who have or seek employment in the sector concerned. Most of the courses are held at special schools for semi-skilled workers, established and run with government support. Course attendants will receive compensation for loss of earnings during course periods.

Programmes have been approved for the textile sector where courses can be held on the manufacturing of fabrics, etc. and the processing of textile goods.

In 1967/68 and 1968/69 one or several textile sector courses were attended by respectively 330 and 250 workers.

Plans have been approved for a total of more than 100 courses covering twenty-two sectors of industry. As these courses are open to all workers having or seeking employment in a sector, textile workers who want to leave the textile industry because of scarce employment opportunities or for

other reasons may attend courses organized for other sectors. In one recent instance where a firm in the textile sector reduced the scope of its activities, special efforts were made to find alternative employment in other sectors in co-operation with local authorities, placement services, the Central Training Council and schools for unskilled workers in the area.

(h) The State takes only a minor part in such activities, and the textile industry holds no preferential position.

2. No.
3. See reply to Question I, 1.
4. The textile industry as such takes no centrally guided adjustment measures. Individual enterprises have to take their own decisions on these matters; no information is available about any such decisions.
5. See reply to Question I, 1(f) - Such special measures could be taken only if there was a special need for them.

II. Changes in the Cotton Textile Industry and Trade Over the Period 1960 to 1968

1. Not available.
2. Such information is not available, but it may be said that Danish spinning mills have experienced a crisis, but the decline seen in the production capacity of spinning mills after 1960 may also be due to other circumstances.
- 3-8. Not available.
9. Precise information is not available, but there is a concentration of textile mills in central Jutland.
10. See replies to Question I, 1 (f and g).
- 11-12. Not available.
- 13-17. Not available - see, however, replies to Questions II, 18 and 19, below.
18. Reference is made to COT/STAT.

(Per cent)

	1963		1964		1965		1966		1967	
	Imp.	Exp.								
(a) Yarns	19.2	19.1	18.5	12.6	19.7	18.0	18.8	17.4	19.0	17.2
(b) Fabrics	34.0	22.4	31.0	22.4	28.4	18.2	29.3	18.6	29.3	18.4
(c) Textiles generally	15.2	6.5	14.3	6.3	12.9	5.6	12.5	5.7	11.6	4.6
(d) Clothing	25.1	31.4	25.7	30.6	22.8	29.4	23.9	28.2	24.7	25.9

20-22. Not available.

III. General Observations

All textile articles have been liberalized. Restrictions exist only vis-à-vis a couple of countries with particular low-price problems, but in these cases, too, a liberal licensing practice is followed.

Denmark's consumption of imported cotton goods is therefore very big. It is estimated at US\$11.87 per capita in 1967, of which imports from developing countries accounted for US\$3.02.

Table 1

ANNUAL AVERAGE MEMBERSHIP OF THE TEXTILE WORKERS' UNEMPLOYMENT INSURANCE FUND, EMPLOYED WORKERS,
UNEMPLOYED WORKERS, UNEMPLOYMENT PERCENTAGE OF INSURED TEXTILE WORKERS,
AND OF ALL UNEMPLOYED WORKERS

	1960	1961	1962	1963	1964	1965	1966	1967	1968
Membership	17,975	17,558	17,520	17,237	16,970	16,407	15,410	14,866	14,901
Unemployed	550	409	280	341	254	174	227	258	616
Employed	17,425	17,149	17,240	16,896	16,716	16,233	15,183	14,608	14,285
Percentage of unemployment of insured workers	3.1	2.3	1.6	2.0	1.5	1.1	1.5	1.7	4.1
Percentage of unemployment of all workers	4.6	3.6	3.2	4.4	2.7	2.1	2.5	2.9	4.9

Table 2

MEMBERSHIP OF THE TEXTILE WORKERS' UNEMPLOYMENT INSURANCE FUND, EMPLOYED AND UNEMPLOYED WORKERS,
PERCENTAGE OF UNEMPLOYMENT OF INSURED TEXTILE WORKERS, JANUARY, FEBRUARY AND MARCH, 1966 AND 1969

	1968			1969		
	January	February	March	January	February	March
Membership	14,750	14,796	14,899	15,166	15,334	15,419
Unemployed	622	559	574	639	608	607
Employed	14,128	14,237	14,325	14,527	14,726	14,812
Percentage of unemployment	4.2	3.8	3.9	4.2	4.0	3.0

RESTRICTED

COT/W/115/Add.5
25 novembre 1969

Distribution spéciale

ACCORD GENERAL SUR LES TARIFS DOUANIERS ET LE COMMERCE

Comité des textiles de coton

Original: anglais

LES TEXTILES DE COTON DE 1962 A 1968

Addendum

Réponse du gouvernement danois

En date du 31 octobre 1969, la Mission permanente du Danemark a fait parvenir au secrétariat, pour communication au Comité des textiles de coton, la réponse suivante au questionnaire concernant les mesures d'aménagement de l'industrie des textiles de coton (COT/W/110). Il y est dit que la réponse doit être examinée conjointement avec les renseignements relatifs au Danemark contenus dans le document COT/105, qui restent valables.

I. Mesures destinées à faciliter l'aménagement du secteur des textiles de coton

1. Aucune mesure spéciale n'a été prise en faveur de l'industrie des textiles de coton. Cette industrie est cependant admise à bénéficier de l'aide décrite ci-dessous, conformément à la législation visant à faciliter les mesures d'aménagement de l'industrie.

- a) Il n'existe aucune mesure de ce genre.
- b) L'Etat accorde des prêts pour la modernisation et la rationalisation de l'artisanat et des petites entreprises industrielles. En outre, des moyens de financement sont fournis dans le cadre des mesures de développement régional.
- c) Une assistance financière, sous forme de garanties accordées par l'Etat en matière de prêts, peut être consentie soit pour aider les entreprises qui ont besoin de se reconvertis par suite de modifications intervenues dans les conditions du marché, soit pour permettre la création d'une production jugée souhaitable mais qui comporte des risques particuliers.

De plus, des garanties peuvent être accordées dans le cadre des mesures de développement régional.

- d) L'industrie textile est soumise aux règles générales de l'amortissement.
- e) Néant.
- f) On ne dispose pas de statistiques détaillées pour l'industrie du coton. Les statistiques de l'emploi et du chômage couvrent l'ensemble de l'industrie textile. Il résulte des Tableaux 1 et 2 joints en annexe que le nombre des assurés

du Fonds d'assurance chômage de l'industrie textile a diminué de 1960 à 1967, mais le chômage était faible et ne posait pas de problèmes. Il s'est produit, en 1968, un accroissement rapide du nombre de chômeurs qui est demeuré à un niveau relativement élevé dans les premiers mois de 1969, mais en même temps le nombre des assurés du Fonds d'assurance chômage de l'industrie textile progressait sensiblement. L'augmentation du nombre des chômeurs concerne certaines entreprises, notamment des filatures de coton, qui éprouvent des difficultés particulières à l'heure actuelle.

Ces difficultés, également ressenties en dehors des filatures, ont entraîné un surcroît d'activité des services de placement et un accroissement de leurs prestations.

Aucune mesure spéciale du type décrit n'a été prise en ce qui concerne l'industrie du coton.

g) Le Danemark a instauré par voie législative un système spécial de réadaptation professionnelle pour les travailleurs non qualifiés. En application de la Loi du 17 mai 1960 sur la formation professionnelle des travailleurs non qualifiés, des comités de secteur ont été institués dans la plupart des industries, y compris l'industrie textile. Ces comités, composés de représentants des organisations d'employeurs et de travailleurs, examineront entre autres les besoins individuels de chaque secteur en matière de formation professionnelle et prépareront aussi bien des plans de cours par secteur que des programmes de cours individuels. Plans et programmes sont soumis à l'approbation d'un Conseil central de formation professionnelle, qui dépend du Ministère du travail et qui est également composé de représentants des fédérations d'employeurs et de travailleurs auxquels se joignent des experts de différents services administratifs.

Les programmes de formation professionnelle doivent être constamment revus à la lumière du progrès technique et des besoins du marché du travail.

Des plans et des programmes ont été approuvés et mis en oeuvre dans la plupart des secteurs. Les cours (leur durée normale est trois semaines, mais en général il est prévu des cours complémentaires par étapes successives) sont ouverts à tous les travailleurs non qualifiés de plus de 18 ans, qui ont ou recherchent un emploi dans le secteur considéré. La plupart de ces cours ont lieu dans des écoles spéciales pour travailleurs semi-qualifiés, créées et gérées avec l'aide du gouvernement. Les participants reçoivent une indemnité pour perte de salaire pendant la durée des cours.

Des programmes ont été approuvés pour le secteur textile où les cours peuvent porter sur la fabrication des tissus, etc. et la transformation des produits textiles.

En 1967/68 et en 1968/69, un ou plusieurs cours du secteur de l'industrie textile ont été fréquentés respectivement par 330 et 250 travailleurs.

Des plans ont été approuvés pour un total de plus de 100 cours couvrant 22 secteurs de l'industrie. Comme ces cours sont ouverts à tous les travailleurs qui ont ou qui recherchent un emploi dans un secteur donné, les travailleurs du textile qui veulent quitter cette industrie à cause des faibles possibilités d'emploi, ou pour toute autre raison, peuvent suivre les cours organisés pour d'autres secteurs. Dans le cas récent d'une entreprise textile qui réduisait l'étendue de ses activités, un effort spécial a été fait en collaboration avec les autorités locales, les services de placement, le Conseil central de la formation professionnelle et les écoles de travailleurs non qualifiés de la région, pour trouver d'autres emplois dans des secteurs différents.

h) L'Etat ne participe que faiblement à de telles activités, et l'industrie textile n'a pas une position privilégiée sur ce point.

2. Non

3. Voir la réponse à la question I, 1.

4. L'industrie textile en tant que telle ne prend aucune mesure concertée d'aménagement. Chaque entreprise doit prendre ses propres décisions en cette matière; on ne possède aucun renseignement touchant des décisions de ce genre.

5. Voir la réponse à la question I, 1 f) - De telles mesures spéciales pourraient être prises si elles correspondaient à un besoin spécial.

6. Non.

II. Evolution de l'industrie et du commerce des textiles de coton pendant la période 1960-1968

1. Pas de données disponibles.

2. On ne possède pas ce genre d'information, mais on peut dire que les filatures danoises ont traversé une crise, la diminution de la capacité de production après 1960 pouvant d'ailleurs être due à d'autres circonstances.

3-8. Données non disponibles.

9. On ne dispose pas d'information précise à ce sujet, mais il existe une concentration d'usines textiles dans la partie centrale du Jutland.

10. Voir les réponses aux questions I, 1 f) et g).

11-12. Données non disponibles.

13-17. Données non disponibles - voir cependant les réponses aux questions II, 18 et 19 ci-dessous.

18. Voir la série COT/STAT.

19.

(en pourcentage)

	1963		1964		1965		1966		1967	
	Imp.	Exp.								
a) Filés	19,2	19,1	18,5	12,6	19,7	18,0	18,8	17,4	19,0	17,2
b) Tissus	34,0	22,4	31,0	22,4	28,4	18,2	29,3	18,6	29,3	18,4
c) Textiles en général	15,2	6,5	14,3	6,3	12,9	5,6	12,5	5,7	11,6	4,6
d) Vêtements	25,1	31,4	25,7	30,6	22,8	29,4	23,9	28,2	24,7	25,9

20-22. Données non disponibles.

III. Observations générales

Les échanges ont été libérés pour tous les articles textiles. Les restrictions ne subsistent que pour deux pays où le bas niveau de prix pose des problèmes particuliers, mais dans ce cas également une politique libérale est suivie pour l'octroi des licences.

La consommation danoise de produits de coton importés est donc particulièrement élevée. Elle est estimée à 11,87 dollars des Etats-Unis par personne en 1967, dont 3,02 dollars des Etats-Unis en provenance des pays en voie de développement.

Tableau 1

NOMBRE ANNUEL MOYEN D'ASSURES DU FONDS D'ASSURANCE CHOMAGE DES TRAVAILLEURS DE L'INDUSTRIE
 TEXTILE, DE TRAVAILLEURS EMPLOYES DANS LA BRANCHE DE CHOMEURS,
 POURCENTAGE DE CHOMEURS PAR RAPPORT AU NOMBRE DE TRAVAILLEURS
 ASSURES DU TEXTILE ET PAR RAPPORT A L'ENSEMBLE DES CHOMEURS

	1960	1961	1962	1963	1964	1965	1966	1967	1968
Assurés	17 975	17 558	17 520	17 237	16 970	16 407	15 410	14 866	14 901
Chômeurs	550	409	280	341	254	174	227	258	616
Employés	17 425	17 149	17 240	16 896	16 716	16 233	15 183	14 608	14 285
Pourcentage de chômeurs par rapport aux assurés	3,1	2,3	1,6	2,0	1,5	1,1	1,5	1,7	4,1
Pourcentage de chômeurs du textile par rapport à l'ensemble des chômeurs	4,6	3,6	3,2	4,4	2,7	2,1	2,5	2,9	4,9

Tableau 2

ASSURES DU FONDS D'ASSURANCE CHOMAGE DES TRAVAILLEURS DES TEXTILES, TRAVAILLEURS EMPLOYES ET CHOMEURS, POURCENTAGE DES CHOMEURS PAR RAPPORT AUX ASSURES DU TEXTILE EN JANVIER, FEVRIER ET MARS, 1968 ET 1969.

	1968			1969		
	Janvier	Février	Mars	Janvier	Février	Mars
Assurés	14 750	14 796	14 899	15 166	15 334	15 419
Chômeurs	622	559	574	639	608	607
Travailleurs employés	14 128	14 237	14 325	14 527	14 726	14 812
Pourcentage de chômeurs	4,2	3,8	3,9	4,2	4,0	3,0